



獅子會蔣翠琮中學
2025/2026 年度 中一自行分配學位
申請入讀本校須知

(甲) 本校開設的課程

◇ 初中課程@

中國語文、英國語文、數學、科學*、地理、中國歷史、〔公民、經濟與社會〕、普通電腦、普通話、音樂、體育、歷史、視覺藝術、設計與科技

@：初中各級每科(中國語文及普通話除外)均需教授 50 至 70 個英文詞彙

*：中三級科學分為物理、化學及生物三個單元

◇ 高中課程

必修科：中文、英文、數學、公民與社會發展及體育*

選修科：物理、化學、生物、中國歷史、地理、經濟、資訊及通訊科技、旅遊與款待、設計與應用科技、〔企業、會計與財務概論(會計單元)〕、〔企業、會計與財務概論(商業單元)〕、健康管理與社會關懷、視覺藝術、數學(延展單元一)

*：非應考香港中學文憑試科目

(乙) 注意事項

(一) 申請日期：2026 年 1 月 2 日(星期五)至 2026 年 1 月 16 日(星期五)(星期日及公眾假期除外)

(二) 申請手續：申請人填妥本校入學申請表格(需貼上近照)並連同教育局預印之「中一自行分配學位申請表」(包括「學校存根」、「教育局存根」及「家長存根」)於申請日期內，連同下列#文件(教育局建議家長毋須提交小學校長推薦信)於上述指定日期親自到本校校務處或透過教育局網上報名平台繳交，讓本校查核及存錄：

1. 最近兩學年的成績表副本【即小學五年級上學期及下學期，以及小學六年級上學期(如有)*】；
2. 身份證副本(請在文件上註明副本)；
3. 出世紙副本(請在文件上註明副本)；
4. 回郵信封一個(清楚寫上姓名和地址並貼足額郵票)(只適用於交回或郵寄資料)。

若到校遞交表格，請在下列時間攜同所有文件的正本到本校校務處(201 室)辦理，以便查收。

索取(或於本校網頁下載)/繳交表格時間如下：

星期一至五：上午 8:30 至下午 5:30

星期六：上午 9:00 至正午 12:00

#所有收集的資料僅用於處理中一自行分配學位申請及提交的文件將不予退還。

*若遞交申請表時，仍未獲小學派發小六上學期成績表者，請於面試時帶備小六上學期成績表正、副本。

(三) 收生準則及比重

收生準則	比重
1. 面試*	20%
2. 教育局成績次第(學生校內成績表現)	30%
3. 操行	30%
4. 課外活動表現	20%

*若父/母是本校校友或兄弟同校者，面試部分會酌情加分。



中一入學資訊

(四) 面試

所有申請者均會安排參與面試，校方會於 2026 年 2 月 13 日(星期五)或前發信通知有關安排。面試將於 2026 年 3 月 7 日(星期六)上午 9 時至下午 4 時在本校舉行(如當天天氣惡劣，教育局宣佈停課，是次面試將改於 2026 年 3 月 14 日(星期六)同時間及地點進行)，內容包括小組活動及家校面談。

(五) 慶賀創校 30 周年學校開放日

本校開放日訂於 2025 年 11 月 29 日(星期六)上午 9:00-下午 4:00，若家長有意參與，可於本校網頁(<http://www.lcitck.edu.hk>)下載有關內容。

(六) 如有任何查詢，請於辦公時間致電 26147938 與本校校務處職員聯絡。

(七) 本校於自行分配學位階段會有 **40 名學額** 供小六學生自行申請，根據教育局通告指示，學校將於 2026 年 3 月 31 日(星期二)透過郵遞及電話通知正取的小六學生家長(一切安排以教育局正式通告為準)。



Lions Clubs International Tseung Chui King College
2025/2026 Secondary School Places Allocation
Admission Information

(A) Curriculum

☆ Junior Form Curriculum @

Chinese Language, English Language, Mathematics, Science*, Geography, Chinese History, (Citizenship, Economics and Society), Computer Literacy, Putonghua, Music, Physical Education, History, Visual Arts, Design and Technology

@ Around 50 to 70 subject-specific vocabulary items are taught per subject per year level (Chinese Language and Putonghua excluded).

* In Form 3 Science, the subject content is divided into three units: Physics, Chemistry and Biology.

☆ Senior Form Curriculum:

Compulsory: Chinese Language, English Language, Mathematics, Citizenship and Social Development, Physical Education*

Elective: Physics, Chemistry, Biology, Chinese History, Geography, Economics, Information and Communication Technology, Tourism and Hospitality Studies, Design and Applied Technology, Business, Accounting and Financial Studies (Accounting), Business, Accounting and Financial Studies (Management), Health Management and Social Care, Visual Arts, Mathematics (Extended Part - Module 1)

* PE is a non-DSE subject.

(B) Application

(1) Application Period: 2/1/2026 (Friday) - 16/1/2026 (Friday) (Sundays and public holidays excluded)

(2) Application Procedures: Download our school's "Application Form for Admission" from our school website or obtain the form in person at the school general office. Complete the application form with a recent photo attached together with the pre-printed EDB "Application Form for Secondary One Discretionary Place" (with the "EDB's Copy", "School's Copy", "Parent's Copy intact). Submit the forms together with the following supporting documents# **in person to the school general office or via the SSPA e-Platform:**

1. Photocopies of each term's report cards for P.5 and 6
 2. Photocopy of Hong Kong Identity Card
 3. Photocopy of Birth Certificate
 4. A self-addressed envelope with postage of \$2.2 (clearly indicating the student's name and address)
- (Applicants are not required to submit recommendation letters from their primary schools.)

School Office Hours (Room 201): Monday to Friday: 8:30 am – 5:30 pm

Saturday: 9:00 am – 12:00 nn

All information collected will only be used by the school for processing the Application for Secondary One Discretionary Places and all documents submitted will not be returned.

* If the first term's report card for P.6 is not available during the submission of application, please bring it along with a photocopy to our school during the interview.

(3) Admission Criteria and Weighting

Admission Criteria	Weighting
1. Interview performance *	20%
2. Academic results & rank order provided by EDB	30%
3. Conduct	30%
4. Extracurricular activities	20%

* Applicants with siblings currently studying in our school or of our alumni members will be given due priority consideration during the interview.



S1 Admission Information

(C) All applicants will be invited for interview by mail on or before February 13, 2026 (Friday). The interview will take place at our school from 9 am to 4 pm on March 7, 2026 (Saturday) and will cover group activities and parents meeting. Upon the EDB's announcement of class suspension in case of tropical cyclones heavy persistent rain, the interview will be postponed and be held at the same time on March 14, 2026 (Saturday).

(D) 30th Anniversary School Open Day

Open Day will be held at our school from 9:00 am to 4:00pm on November 29, 2025 (Saturday). Details can be found on school website (<http://www.lcitckc.edu.hk>).

(E) For enquiries, please call 26147938 during office hours.

(F) In this stage of Secondary One Discretionary Places Application, our school has 40 places to offer. Our school will, after processing DP applications, notify parents of successful applicants of their children's inclusion in the Successful Lists for Discretionary Places by letter and phone on March 31, 2026 (Tuesday). All arrangements are subject to the official announcement of the Education Bureau.